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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió:  18/2014 
Caràcter:  ordinari 
Data:  20 de maig de 2014 
Horari:  de 19.30 h  a  21.05  h 
Lloc:  Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents:      
                                
Carles Bosch Masó,  president 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Alonso Simón Martínez, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats 
Francisco J. Lobato Alvarez, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Francesc Sanz Salvador, vocal d’altres centres d’ensenyament 
Xavier Carbonell Arqués, representant de CIU (5%) 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Olga Jiménez Palau, cap de Servei de Drets Civils i Ciutadania 
Isabel Compte Grau,  cap de programa de  Drets Civils i Ciutadania 
Joan Saumoy i Gregori, membre de la Comissió de la Convivència i agent antirumors 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives 
Mamadou Diallo, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Carme Berbel Navarro, vocal de centres d’atenció primària 
Manuel Navas Escribano, representant de ES (5%) 
Cristobal Ríos Gómez, representant del PP (5%) 
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Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC 
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Juan Antonio Artero Siles, vocal de l’AV de la Roureda 
Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Teixint la convivència: xarxa antirumors de Sabadell. 
3. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Carles Bosch Masó, declara 
oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Carles Bosch dóna la benvinguda a tots els assistents. A continuació inicia la sessió 
del Consell amb l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a les actes del 21 de gener, 
18 de febrer i 11 de març, que prèviament  s’han enviat a tots els membres del consell. 
Les actes s’aproven per assentiment unànime.  
 
 

2. Teixint la convivència:  xarxa antirumors de Sabadell 
 
El president cedeix la paraula a la Sra. Olga Jiménez, que inicia la seva exposició, amb  
el suport d’una projecció, i explica que a  començament de 2013 s’engega el projecte 
Xarxa Antirumors de Sabadell vers la població estrangera, amb l’objectiu d’impulsar una 
xarxa d’actors socials “agents antirumors” per combatre els rumors i els prejudicis des 
dels mateixos ciutadans, ja que és difícil de combatre’ls des de les administracions. Es 
considera molt més efectiu oferir dades, fets i respostes fonamentades contra aquestes 
“falses veritats” i  treballar a partir de les persones del nostre entorn més immediat, com 
poden ser el forner, els veïns, etc., que puguin ser ells els que transmeten aquestes 
dades. Així doncs, la idea és formar aquestes persones com a agents antirumors. 



 168
 

Continua dient que la xarxa antirumors és un instrument, però que el projecte no és nou, 
ja que tant Ajuntament com entitats fa deu anys que hi treballen i al Pla Director de 
Drets Civils, del 2004, ja hi era present. S’ha de tenir en compte que durant els últims 
anys ha arribat molta població d’altres països i que amb ells arriben creences i 
conviccions diferents. Igualment, i respecte a les formes d’estimar, ens trobem amb 
diferents orientacions sexuals, de franges d’edat i de gènere. Hem de conviure en una 
ciutat que és diversa i calen polítiques de creació de vincles. 
 
Es tracta d’un projecte europeu i són onze ciutats d’Europa que hi participen de les 
quals hi ha tres ciutats d’Espanya:  Bilbao, Barcelona i Sabadell.   
 
La primera fase és  una diagnosi dels rumors més habituals al lloc on vivim, que en el 
cas de Sabadell això ja s’havia fet anteriorment, i els més comuns van ser: 
 

• Els ciutadans estrangers abusen  de les assistències socials. 
• Els ciutadans estrangers fan mal ús i  abusen del sistema sanitari. 
• Impacte negatiu causat per la presencia de treballadors immigrants al mercat de 

treball. 
• Impacte negatiu dels nens immigrants a les escoles. 
• Els  comerços estrangers no paguen taxes i tenen més beneficis amb 

l’administració local. 
• Els ciutadans estrangers tenen poc interès en la integració a la ciutat. 

 
 
La segona fase és de campanya i activitats, algunes de les accions han estat: 
 

• Es va elaborar una declaració institucional, presentada a la Junta de Portaveus 
el dia 24 de gener, dia Internacional de les víctimes de Holocaust, i que tots els 
grups municipals van votar a favor. 

• S’ha explicat a diverses taules de drets civils i s’estan desenvolupant un conjunt 
d’activitats: 

• Joves han treballat  un rap contra el racisme, dins el programa Ciutat i Escola. 
• Taller interrelacional de gent gran amb joves nouvinguts:  la gent gran els 

ensenya a cuinar i els joves els ensenyen noves tecnologies. 
• Conferències a la jornada de portes obertes al centres de culte, que va tenir lloc 

al mes d’abril. 
• Cursos de formació d’agents antirumors: destinats a ciutadans i també a 

treballadors municipals.  
• Comunicar i donar a conèixer el projecte a la ciutat, mitjançant la presentació a 

tots els consells de districte. 
 
La formació que es realitza al agents antirumors es fa en 4 àmbits: 
  

• Com es construeix un rumor. 
• La ciutat i els rumors més habituals. 
• Proporcionar eines i arguments per gestionar i combatre els rumors més 

generalitzats. 
• Sessions d’habilitats comunicatives. 
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Així mateix, també s’elaborarà material didàctic per animar els ciutadans a participar-hi.  
Les associacions de veïns que hi estiguin interessades poden demanar tots aquests  
materials, com també la participació dels agents antirumors, perquè estiguin presents en 
actes del barri, festes majors, etc.  També s’editarà un monogràfic pedagògic perquè 
pugui ser útil als professors d’escoles, d’esplais, etc, si ho necessiten. 
 
Per finalitzar, es recorda als assistents que d’agent antirumor en pot ser tant els 
ciutadans com les entitats. 
 
A continuació pren la paraula el Sr. Joan Saumoy  i comença recordant que la por 
envers les persones de fora sempre ha existit, i que hi va haver diferents moments de la 
història de la immigració a Catalunya en què també es van generar rumors.  Puntualitza 
que hi ha molts arguments per desmuntar els rumors actuals i destaca, com a positiu, 
que el que sí ha anat succeint és que la societat ha anat incorporant costums i 
tradicions i ara algunes són mixtes. Per finalitzar, recorda que tenim una responsabilitat 
social i ètica. 
 
Pren la paraula el Sr. Noguera i manifesta que està d’acord amb tot el que s’ha 
expressat i que és important l’educació de les persones, ja que  amb educació no hi ha 
rumors. És un projecte important perquè hi ha molts rumors a desmentir i una bona 
manera és  explicant les coses. També manifesta que en alguns temes considera que 
l’Ajuntament actua amb certa benevolència amb algunes ètnies, i això fa mal i genera 
que certs rumors vagin creixent. Demana que s’actuï amb fermesa i que s’apliqui la llei a 
tothom. 
 
S’inicia un debat sobre diferents successos, actuacions i situacions de convivència amb 
persones d’ètnia gitana, durant el qual queden de manifest alguns punts: 
 
No totes aquestes persones són conflictives ja que, tal com explica el Sr. Joan Saumoy, 
a Sabadell hi viuen unes 8.000 persones d’ètnia gitana i que els problemes són amb uns 
200 o 300. Que amb les persones d’ètnia gitana de tota la vida no hi ha cap problema, 
hi ha bona convivència. El problema són altres, són els grups que van venir de fora fa 
uns anys. Uns dels problemes és l’ambient que hi ha a l’entorn de l’Institut Jonqueres, 
un centre de molt nova remodelació i que actualment té problemes per que grups de 
joves s’ajunten fora e increpen als alumnes. 
 
El Sr. Paco Lobato comenta que no es pot generalitzar, ja que ell fa 30 anys que treballa 
i, tot i haver tingut experiències negatives, la majoria és bona gent. No ens podem 
creuar de braços i s’ha de continuar treballant per la integració tot i ser un col·lectiu 
difícil de “manejar”. 
 
La Sra. Olga Jiménez manifesta que són conscients de la realitat i que el projecte pilot 
ja es va fer des de la perspectiva de la diversitat i van demanar diagnosi amb la població 
immigrant i població d’ètnia gitana. La reflexió que fan de les persones que han treballat 
és que una cosa és la convivència i altra la coexistència: s’ha coexistit tota la vida, en 
canvi la convivència implica llaços, vincles, interrelacions, que aquests col·lectius també 
estiguin presents en associació de veïns, que formin entitats, partits polítics, etc. Amb 
alguns ho han aconseguit però amb el d’ètnia gitana fins ara no ha estat possible. És un 
repte molt gran i queda molt camí per recórrer.  
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El Sr. Francesc Sanz comenta que, respecte als  actes que es fan a les escoles, que 
van dirigits a nens de 12 a 16 anys potser es podria començar amb nens més petits,  ja 
que segur que ho agafarien com un joc i assimilarien ràpidament. 
 
Pren la paraula Sra. Raquel Jiménez per suggerir que a les escoles es dirigeixi la 
informació no només fent tallers, si no també passant informació a l’equip directiu, a les 
AMPA, consells escolars, etc. Aquesta informació després ja s’anirà expandint en les 
trobades de pares. 
 
Atès que no hi ha més preguntes sobre aquest tema, el Sr. Carles Bosch agraeix 
l’assistència als ponents i aquests deixen la reunió a les  20.40 h. 
 

 
3. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut 
 

El Sr. Bosch explica que al juny caduquen els dos anys de vigència dels vocals 
representants dels districtes al Consell de Salut. Demana si algú dels assistents està 
interessat en ser el representant.   
 
La Sra. Raquel Jiménez Martínez s’ofereix com a voluntària i s’aprova per assentiment  
unànime. 
 
 

4. Informació dels representants en els consells sectorials  
 
No hi ha informació. 
 
 

5. Comunicacions 
 
El Sr. Bosch informa de la recent creació de la Nova Associació de Veïns de Can Deu, 
com a nexe d’unió entre Ajuntament i barri. Dissabte passat va tenir lloc la primera 
assemblea. 
 
Respecte a l’església evangèlica de Filadèlfia que hi ha al barri de Ca n’Oriac, explica 
que es va acabar el conveni que tenien amb l’Ajuntament  el passat 14 d’abril i els van 
demanar una pròrroga per dos mesos més. Donat que no es podien quedar a l’espai 
polivalent, l’Ajuntament els va oferir els locals de l’escola Jonqueres, però la direcció de 
l’institut i també l’associació de veïns de la Plana del Pintor han transmès la seva 
preocupació per fer el culte en aquests locals, ja que és en l’àmbit de l’escola. Ha hagut 
un canvi de plans i es busca una zona millor, on també hi càpiguen les furgonetes. 
S’han adreçat al polígon de la Llanera i estan negociant lloguer amb alguna nau.  
 
En referència al parc del Nord, el Sr. Bosch explica que ahir va haver reunió de la 
comissió i hi ha un punt polèmic degut a l’acumulació de terres. La comissió ha demanat 
a l’Ajuntament per escrit l’explicació del moviment d’aquestes terres, i aquest ho ha 
demanat per escrit a la Generalitat,  i serà l’Agència Catalana de Residus qui ho vingui a 
explicar. 
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El Sr.  Bosch continua explicant que la Generalitat aconsella deixar allà les terres. Les 
tenen que moure dins l’àmbit de la obra i l’Ajuntament va donar el consentiment perquè 
les deixessin allà,  i la Generalitat es va comprometre a donar 5,4 milions d’euros per a 
la futura urbanització del parc del Nord. Ara, davant les inquietuds dels veïns, s’està 
intentant modificar algunes coses, però sense haver de renunciar a aquest import. Ara 
s’hauria de fer un avantprojecte del Parc abans de l’estiu. El Sr. Alonso Simón intervé 
per explicar quina és la posició al respecte de la comissió veïnal del Parc del Nord. 
 
El Sr. Antonio Muela manifesta que les terres estan molt a prop d’algunes cases del 
barri del Torrent del Capellà i tenen molta alçada; això és percebut com un perill greu. El 
Sr. Bosch recorda que ara s’ha fet un acopi provisional, d’uns 7 metres 
aproximadament, i que segons es vagi acordant s’anirà modificant. 
 
 

6. Torn obert de paraules. 
 
No hi ha intervencions. 

 
 
I no havent més temes a tractar, el senyor Carles Bosch dóna les gràcies als assistents per 
les seves aportacions i aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta 
acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau 

El president 
 


